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Besvarelse af spørgsmål 161 alm. del stillet af udvalget den 15. juni 
2017 efter ønske fra René Gade (ALT). 
 
Spørgsmål:  
Ministeren bedes redegøre for, hvorfor man ikke har informeret Folketin-
get om de udstedte eksporttilladelser, og om – og i givet fald hvornår – de 
siddende ministre har været vidende om udstedelsen af tilladelser. 
 
Svar: 
Det antages, at der med spørgsmålet henvises til eksporttilladelser til cy-
berovervågningsudstyr, som Erhvervsstyrelsen har udstedt. 
 
Der henvises til besvarelse af spm. 300 (ERU alm. del 2015-16) og spm. 
216 (URU alm. del 2016-17), hvor der i begge besvarelser giver udvalget 
mulighed for at få forevist relevante dele af de pågældende eksporttilla-
delser, såfremt udvalget udtrykker ønske herom.   
 
Der kan herudover oplyses, at erhvervsministeren og erhvervsministeriets 
departement orienteres ikke om tilladelser eller afslag til dual-use ek-
sport, inden Erhvervsstyrelsen udsteder disse. Dette skyldes, at Erhvervs-
styrelsens afgørelser kan påklages til erhvervsministeren.  
 
 
Med venlig hilsen 
 
 
 
Brian Mikkelsen 
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